
Sk 0052/22/2005 
 

Protokół Nr XXII/2005 
Z Sesji Rady Gminy 

Z dnia 25 października 2005r. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Wybór Sekretarza obrad. 
3. Informacja o badaniach profilaktycznych: 
      – Beata Gołębiewska - badania stomatologiczne, 
      – Krzysztof  Lutomirski - badania okulistyczne.  
4.  PoŜegnanie Pani Wandy Przywara sołtysa wsi Kraszewo – Parwark, 

 oraz przedstawienie nowego sołtysa . 
  4a   Przedstawienie wniosku mieszkańców wsi Parwark w sprawie utworzenia sołectwa. 
   5.   Wystąpienia sołtysów. 

6.   Wolne wnioski i zapytania. 
   7.   Sprawozdanie z pracy między sesyjnej: 

- Przewodniczącego Rady Gminy, 
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
- Przewodniczącej Komisji Oświaty, 
- Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, 
- Radnych, 
- Wójta Gminy. 

   8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej / druk nr 1 /. 
   9. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem lokalu uŜytkowego / druk nr 2 /. 
 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2005 rok./ druk nr 3 /. 
 11. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie pomocy finansowej w 2005 roku przez Gminę  
       Stare Pole dla Powiatu Malborskiego / druk nr 4 /. 
 12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na lata 2006-2007  
       /druk nr 5/. 
 14. Informacja na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych za 2004 rok.  
 15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
 16. Komunikaty. 
 17. Zatwierdzenie protokółu z XXI- Sesji Rady Gminy. 
 18. Zakończenie XXII - Sesji Rady Gminy. 
 
AD. 1. 
 
XXII Sesję Rady o godz. 14:00 otworzył Przewodniczący Rady gminy – witając wszystkich 
radnych i zaproszonych gości. 
Na podstawie listy obecności radnych biorących udział w sesji, stwierdził, Ŝe jest ona 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
                              Ustawowy stan radnych – 15 
                                                     Obecnych – 13 
                                                 Nieobecnych – 2 
 
 Przewodniczący Rady  zaproponował, aby pkt.13  przenieść jako pkt .4a, a pkt. 13 wykreślić 
z porządku posiedzenia . Zwrócił się równieŜ do radnych o wyraŜenie zgody  na zabranie 



głosu przedstawiciela miejscowości Parwark.. Spytał czy są jeszcze inne propozycje do 
porządku obrad. Nikt nie zgłosił Ŝadnych propozycji.  
Za przedstawiona przez Przewodniczącego Rady propozycją zmiany porządku posiedzenia 
głosowało 13 radnych .  
 
AD. 2.  
 
Na sekretarza obrad w wyniku jawnego głosowania wybrano Krystynę Trawińską. Za jej 
kandydaturą głosowało 13 radnych. 
W tym punkcie posiedzenia Pani Rogaczewska –podziękowała za przekazanie dalekopisu do 
muzeum Poczty Polskiej, który słuŜy do przeprowadzania lekcji muzealnych.  
 
AD. 3.  
 
Pani Beata Gołębiewska stomatolog złoŜyła informację na temat badań stomatologicznych  
dzieci / informacja ta stanowi załącznik do protokółu /. 
Pan Krzysztof Lutomirski złoŜył informacje na temat profilaktycznych z zakresu okulistyki / 
informacja ta stanowi załącznik do protokółu.  
Do przedstawionych wypowiedzi nie zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań.  
 
AD. 4 
 
Przewodniczący Rady w imieniu radnych i Wójta poŜegnał Panią Wandę Przywarę 
dotychczasowego sołtysa wsi Kraszewo - Parwark. Następnie przedstawił nowego sołtysa tej 
wsi Pana Edwarda Witkosia.  
 
AD. 4. a. 
 
 W imieniu mieszkańców wsi Parwark głos zabrał Adam Kuliński. 
Przedstawił prośbę mieszkańców miejscowości Parwark o utworzenie odrębnego sołectwa, 
poniewaŜ naleŜą obecnie do sołectwa Kraszewo - Parwark. UwaŜają, Ŝe się o nich zapomina. 
Wspomina, Ŝe nawet urzędnicy tutejszego urzędu nie wiedzą jak się nazywa ich miejscowość. 
Na dowód przedkłada biuletyn. Po rozmowie telefonicznej z panem Wójtem mieliśmy 
przyjechać do miejscowości Stare Pole na wybory sołectwa. Chodzi o to, Ŝe mieszkańcy 
Kraszewa chcą mieć wybory nowego sołtysa w kraszenie, a mieszkańcy Parwarku chcieli 
zrobić to u siebie. Doszły nas słuchy, Ŝe niektórzy mieszkańcy mówią, Ŝe jak Parwark chce to 
niech się odłączy i utworzy własne sołectwo. Pani Beata Grzesik, nieobecna dzisiaj, zebrała 
mieszkańców wsi Parwark i zrobiono spotkanie, na którym było 90 % mieszkańców i 
zdecydowano, Ŝe na wybory do Kraszewa nie jedziemy. Przedstawił krótką informację 
dotyczącą powstania wsi Parwark.  
 
Przybył radny G. Tomczyk – stan radnych wynosi - 14. 
 
Wójt – otrzymałem  pismo w sprawie  utworzenia sołectwa w  miejscowości Parwark,  
            przeanalizowałem je i proponuje odłoŜyć tą sprawę do rozpatrzenia przez  następną  
            radę. 
 
W. Kujawa – zaapelował o powołanie tego sołectwa. Jest rok do końca tej rady, czy cały rok  
                      nie mamy nic robić? 
 



J. Pawlina – zrobić kroki,  aby powołać to sołectwo. 
 
K. Rybak – nie chcemy zamknąć drogi Parwarkowi, aby utworzyć tam sołectwo. Z takimi  
                   wnioskami występowały takŜe inne miejscowości, jak Kaczynos Kolonia. NaleŜy  
                   zrobić rozeznanie gdzie zrobić sołectwo. Zapału i chęci do pracy nie zamykać. Na  
                   następną radę ten problem przygotować. 
 
Przybył M. Roman i stan radnych wynosi -  15 
 
J. Pawlina – naleŜy rozeznać sprawę, jak to się ma w poszczególnych miejscowościach . 
Zaproponował aby na następna sesje przygotować informacje o powołaniu sołectw pod 
względem finansowym i prawnym.  
Za taką propozycją głosowało 13 radnych , 1 radny był przeciwny i 1 radny się wstrzymał od 
głosu .                               
 
Pomysł o przygotowaniu projektu został zatwierdzony. 
 
Mieszkanka  wsi Parwark zwróciła się do radnego Pana W. Szysz  jakie stanowisko zajął w 
sprawie utworzenia sołectwa w Parwarku . 
W. Szysz  odpowiedział Ŝe  byłem przeciwny utworzeniu sołectwa .  
 
J. Szturmowski – nie dajmy się zwariować. To nie jest droga, aby poprawić komunikacje  
                            między sołtysem a urzędem. Trzeba zastanowić się nad tym jak zmniejszyć  
                            ilość sołectw a nie jak zwiększyć. 
 
K. Piekart – głosujemy za koncepcją, aby sprawy nie zamknąć i aby wszyscy wiedzieli jaka  
                    jest procedura powołania sołectw.  
 
AD. 5.  
 
Wystąpienia sołtysów :. 
 J.Tuleja - sołtys wsi Ząbrowo, dlaczego w biuletynie nie uwzględniono, Ŝe sołectwo  
                 Ząbrowo brało udział w konkursie doŜynkowym. Robi się kpiny z tego biuletynu,  
                 jeŜeli nie podaje się prawdziwych wiadomości. 
  
AD. 6.  
 
Wolne wnioski i zapytania. 
K. Rybak – sprawa wejścia dla niepełnosprawnych. UmoŜliwi ć wejście do urzędu i do  
                   ośrodka zdrowia. 
                   Minister Rolnictwa wydał zarządzenie odnośnie ptactwa przydomowego. Jak jest   
                    realizowane to zarządzenie. Jakie środki zapobiegawcze, profilaktyka. Jakie kary  
                   dla tych, co nie zastosowali się do tego zarządzenia. 
 
F. Harań – OSP - Ząbrowo spóźniło się na uroczystość 60-lecia OSP Stare pole - nikt na 
nikogo nie czekał, straŜacy z OSP Ząbrowo przybyli zgodnie z ustaleniami. Udzielam tego 
wyjaśnienia na uwagę, jaka została zgłoszona na posiedzeniu Komisji Oświaty. 
 
Wiecej nie zgłoszono. 
 



 
AD.7 
 
Przewodniczący Rady Gminy – brałem udział w uroczystościach wybuchu II wojny 
światowej w Szymankowie.  
- brałem udział w wyborach sołtysa w Kraszewie 
- w doŜynkach w  Miłoradzu, w powiatowych doŜynkach Nowego Stawu, w doŜynkach  
  gminnych 
- rozpoczęciu roku szkolnego w gminie Malbork 
- w VI Kongresie gmin miejskich w Warszawie i w sesji rady powiatu 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – 1 posiedzenie komisji gdzie omawiano materiały na 
sesję. Posiedzenie Związku Komunalnego do Eksploatacji Sieci CWś 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty – posiedzenie komisji, którego tematem było     
                                                          funkcjonowanie systemu stypendialnego. 
                                                          Przygotowanie dni Powiatu Malborskiego 
                                                          Uczestniczyłam w 60-leciu ZHP i rozpoczęciu roku  
                                                          szkolnego. 
   
Przewodniczący Komisji Rolnictwa – 2 posiedzenia Komisji Rolnictwa . 
 
Wójt Gminy przedłoŜył radnym pisemne sprawozdanie z pracy międzysesyjnej. Do jego 
informacji nie zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
Nikt z radnych nie złoŜył sprawozdania z pracy. 
 
AD. 8. 
 Pani Wiesia Maluga poinformowała ,,,,,ze przedmiotem bez przetargowej sprzedaŜy jest 
nieruchomość zabudowana połoŜona w miejscowości Stare Pole i stanowiąca działkę nr 187 o 
pow. 0,1207 i działka nr 188 o pow. 0,0928 ha .  UŜytkownikiem tek działki jest Pan Piotr 
Wróbel Do przedstawionej informacji nie wniesiono Ŝadnych uwag ani zapytań . .  
  
Uchwała Nr XXII/174/2005 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej została podjeta 
jednogłośnie , za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 1 do 
protokółu .  
W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę .  
 
AD. 9. 
Po przerwie Przewodniczący kontynuował porządek posiedzenia. 
Wójt  Gminy  poinformował ,Ŝe przedmiotem oddania w najm są pomieszczenia zajmowane 
przez Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej „ Mederi” . Okres na jaki pomieszczenia te 
zostaną oddane w najem to 10 lat .  
 
Uchwała Nr XII 175/2005 w sprawie oddania w najem lokalu uŜytkowego została podjęta za 
przyjęciem glosowało 13 radnych, 2 radnych było przeciwnych . Uchwała ta stanowi 
załącznik nr 2 do protokółu .  
 
 
 
AD.10. 



 
Skarbnik Gminy  –  poinformowała, Ŝe  szczegółowa analiza zmian budŜetu gminy,                        
była omówiona na wszystkich posiedzeniach komisji. Od tego czasu wpłynęły dwie sprawy: 
Pierwsza sprawa to otrzymaliśmy dotacje celową na zadania w zakresie kultury  
objęte mecenatem państwa w ramach programu operacyjnego promocję czytelnictwa, chodzi 
o dotacje w wysokości 2.000 zł. na zakup ksiąŜek do biblioteki w Gminnym Ośrodku Kultury. 
Druga sprawa, dostała gmina Stare Pole decyzję Ministra Finansów o przeznaczeniu środków 
z rezerwy subwencji ogólnej wysokości 4.176 zł. 
Część tych środków 2.500 zł. zostaje przeznaczona na program „ Szklanka mleka” 
realizowany w Zespole Szkół w Starym Polu. Te środki zostaną przeznaczone na opłacenie 
mleka i kakao. Dzieci z rodzin, które stać na opłacenie będą płaciły 8 za kakao miesięcznie i 5 
zł za mleko. A z tych 2.500 zł zostanie opłacone mleko i kakao dla dzieci z rodzin 
najbiedniejszych. 
 
Do przedstawionej informacji nie wniesiono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
 
Uchwała nr XXII/176/2005 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2005 r. została podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik nr 3 do 
protokółu. 
 
AD. 11.  
 
Skarbnik Gminy  poinformowała, Ŝe  podjęcie tej uchwały spowoduje przekazanie 125.000 zł. 
na pokrycie kosztów opracowania dokumentacji technicznej na remont dwóch dróg                               
powiatowych, 25.000 zł na wykonanie remontu bieŜących dróg  powiatowych na terenie 
gminy i 3.000 zł na zakup narzędzi specjalistycznych wykorzystywanych przez straŜ poŜarną 
przy wypadkach drogowych. 153.000 zł. Ogółem pomoc finansowa wyniosła: 153.000 zł. 
 
Uchwała Nr XXII/177/2005 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 
2005 r. przez Gminę Stare Pole dla Powiatu Malborskiego została podjęta jednogłośnie za 
przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik nr 4 do protokółu. 
 
AD. 12.  
 
Skarbnik Gminy  przedstawiła następującą informację:  Wójt Gminy moŜe zaciągnąć 
zobowiązania finansowe do wysokości kwot ujętych w budŜecie na dany rok budŜetowy. 
Realizacja zadań  
- załoŜenia cmentarza w KrzyŜanowie 
- ogrodzenie terenu Zespołu Szkół w Starym Polu 
- adaptacja byłej zlewni mleka na świetlicę wiejską w Szlagnowie 
Te zadania będą realizowane na przestrzeni 2 i 3 lat. śeby podpisać umowę Rada musi 
wyrazić zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym zgodę Wójtowi na zaciągnięcie tych 
zobowiązań. Czwartym zadaniem które miałoby się znaleźć w tej ustawie to jest to 
opracowanie studium wykonalności na kanalizacje miejscowości Kraszewo, Parwark i 
Ząbrowo. Na dzień dzisiejszy nie został rozstrzygnięty przetarg, wpłynęło 5 ofert. 
Do przedstawionej informacji nie zgłoszono Ŝadnych uwag.  
 Uchwała Nr XXII/178/2005 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego na lata 2006-
2007 została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik Nr 5 
 



AD. 14.  
 
Informację na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych za 2004 r złoŜonych  przez 
kierowników gminnych jednostek organizacyjnych , Sekretarza Gminy i Skarbnika Gminy 
złoŜył Wójt Gminy informacja ta stanowi załącznik do protokółu . 
Informację na temat oświadczeń majątkowych za 2004 r złoŜonych przez  radnych 
przedstawił Przewodniczący Rady Gminy . Informacja ta stanowi załącznik do protokółu.  
 
AD. 15.  
 
Na zgłoszone pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy : 
Artykuł dotyczący biuletynu - nie jest to złośliwość osoby która go pisała , wkradł się tam po 
prostu błąd.  
Podjazd do urzędu - na razie będzie dzwonek. I osoba niepełnosprawna  zadzwoni i urzędnik 
do niej zejdzie.  Winda będzie jakimś rozwiązaniem ale dopiero w późniejszym czasie .  
Jeśli chodzi o ośrodek, to jest podjazd od strony przychodni dzieci zdrowych, stan jego na 
pewno jest zły. Do połowy roku przyszłego zostanie to naprawione. Wyjaśnił ,Ŝe sprawa 
zagroŜenia „ptasią grypą „ jest pod nadzorem Centrum Reagowania Kryzysowego. Na terenie 
naszej gminy są w kaŜdym sołectwie wywieszone informacje w tej sprawie .  
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy odpowiedzi są wyczerpujące . Radni odpowiedzieli 
Ŝe tak .  
 
AD. 16.  
 
Komunikaty : 
Jako pierwszy głos zabrał Tadeusz Kaczorek, który złoŜył informacje na temat  kontroli jaka 
u osoby realizującej dowozy szkolne przeprowadziła inspekcja transportu drogowego. 
Stwierdziła ona, Ŝe  stan autobusów jest  dobry jakieś drobne  uszkodzenia na miejscu 
uzupełnili kierowcy . Następnie złoŜył informację na temat sytuacji finansowej  Szpitala 
Powiatowego w Malborku. Zaprosił wszystkich na obchody 60-lecie szkoły, które odbędą się  
19 listopada. 
Przewodniczący Rady Gminy złoŜył podziękowanie Pani K. Fałek i  straŜakom OSP Stare 
Pole  za zorganizowanie  60-lecie straŜy. 
Ponadto zwrócił się do do straŜaków z Ząbrowo i  do straŜaków ze Stare Pole - aby dogadali 
się, aby nie było niedomówień .  
 
J. Tuleja - przedstawiciel OSP w Ząbrowie  wyjaśnił ,Ŝe  my do siebie nic nie mamy, Wójt i  
Pani  Fałek mącą. 
 
AD. 17. 
 
Protokół z poprzedniej Sesji został przyjęty bez uwag. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. 
 
AD. 18.  
 
Wobec wyczerpania się porządku posiedzenia o godz. 16.10 Przewodniczący Rady Gminy 
zakończył XXII Sesję Rady.  
                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy  
Protokół sporządziła : GraŜyna Jankowska                         Jan Pawlina  
Sekretarz Obrad : Krystyna Trawiska        


